
 
 

Jaarverslag 2022 algemeen 
In het begin van het jaar bestond het bestuur uit: 

 

Voorzitter: (waarnemend) Marianne Slangen 

Secretaris:     Mariet  Kölgen 

Penningmeester:   Jos Aerts  

Een beperkt, minimaal bestuur eigenlijk en ook in 2022 kwam er niemand bij. Maar eerlijk is eerlijk,  

hoewel het soms niet meevalt, we mogen niet klagen want er zijn best wel veel actieve vrijwilligers in onze 

werkgroepen. 

Het bestuur kwam iedere eerste vrijdag van de maand bij elkaar. 

 

Ondergetekende wil zich als secretaris terugtrekken dit jaar en dan hopen we dat zich mensen melden om 

taken over te nemen.  

 

Na de gedwongen stop van Corona, kwamen de werkgroepen weer goed op gang. Dat kunt u lezen in de 

verschillende verslagen van de werkgroepen. 

Door het bestuur werd gewerkt aan de samenstelling van een Huishoudelijk Reglement, wat een hele klus 

bleek te zijn. In de voorjaarsvergadering van 2023 wordt het ter goedkeuring aan de leden aangeboden. 

Behalve de activiteiten die werden gepland en uitgevoerd door de werkgroepen, nam het bestuur ook 

acties voor haar rekening, zo werd er vaker contact opgenomen  met de gemeente over allerlei zaken, b.v. 

over de toegangsweg die slecht beloopbaar is en ’s avonds te donker. Inmiddels is het egaal gemaakt. 

 

Op de vraag of er een reanimatiecursus gegeven kon worden, gingen we onderzoeken of dat mogelijk was. 

Er zaten te veel haken en ogen aan vast. Een AED op het terrein was ook niet mogelijk, tenzij we een zelf 

kochten. 

 

 

 

 

Op 23 april stonden we met een 

kraampje op de Open Dag van het 

Zonnepanelenveld in 

Abdissenbosch. 

Er waren veel bezoekers….goed 

voor de naamsbekendheid. 



Wim de Kan nam het op zich om een lezing over fossielen te organiseren. Dat was op 29 maart. Zodoende 

werden we wat wijzer over de vele fossielen en stenen die we in de vitrinekast hebben liggen. Ludo gaf 

een navigatieworkshop (28 januari) en aan de website werd intensief 

gewerkt. 

 

Voor de actieve leden werden bodywarmers gekocht met de opdruk van het 

IVN en de vereniging.  

De nieuwe bodywarmer, hier gedragen door Wiel Heinz>>>>>> 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Met 9 mensen van onze afdeling werd in de gemeente aan de landelijke Opschoondag (19 maart) 

deelgenomen. Hier de hele groep van Landgraaf 

 

Met 4 afdelingen van Parkstad werd er gestart met de organisatie van een alternatieve bomencursus, 

genaamd Boeiende Bomen. Marianne en Mariet organiseren namens De Oude Landgraaf. 

Ook kwam  er weer een Natuurontdekkingsreis waarvoor een informatieavond werd gehouden op 6 juli. 

De Oude Landgraaf doet ook weer mee. De reis loopt door tot in 2023. 

 

IVN kondigde aan de website te vernieuwen en gaf aanwijzingen door hoe te handelen door de 

webmasters. John gaat hiermee aan de slag en volgt een kleine workshop. In begin februari 2023 ging de 

nieuwe site de lucht in. 

In verband met de Corona-stop -  en daarmee gederfde inkomsten - ontvingen de verenigingen een extra 

bijdrage van de gemeente. 

 

 

Op 5 augustus was er weer een 

Vrijwilligersdag voor de actieve leden van 

onze vereniging. We bezochten het 

wildpark en Nonke Busjke.  



Op de eerste zaterdag van september werd door het bestuur een barbecue 

georganiseerd voor vrijwilligers en partners. Hierbij werd afscheid genomen 

van bestuurslid Frits Kusters die wegens gezondheidsredenen de vereniging 

verliet.  

 

Frits Kusters 

 

 

We deden weer mee aan de Rabo-actie.  

Met Jan Spierts en met een afvaardiging van de provincie voerden we in het najaar gesprekken over de 

compensatiegebieden van de provincie vooraan 

in de Brunssummerheide. We willen graag op de 

hoogte gehouden worden van de toekomstige 

plannen daar. 

 

Boomplantdag was dit jaar op 7 december, 

voor het eerst in de winter. Marianne gaat mee 

voorbereiden op de school waar de leerlingen 

voor de Boomplantdag vandaan komen. 

 

 

 

 

 

 

Algemene ledenvergadering op 28 april. 

Tijdens deze ledenvergadering werden 3 jubilarissen gehuldigd: 

Marianne Slangen 25 jaar, Wiel Haas 25 jaar en Jos van Bergen 

40 jaar. Van de bestuursleden Pierre Tillmanns en Frits Kusters 

werd afscheid genomen. Het bestuur moet met 3 man verder. 

 

 

 

 

 

Op 14 september overleed plotseling ons lid Wim 

Thomas. Hij was al jaren niet meer actief , dat had 

te maken met zijn doodzieke vrouw Ria.  We 

vinden Jos Littmann bereid in het winternummer 

van de INFO een In memoriam  te schrijven. Hij 

heeft het verdiend, zegt Jos. 

 

 Hier Wim Thomas met Wim de Kan.>>>>> 



We bezoeken 4 regiovergaderingen, waarvan twee met de Milieufederatie gecombineerd. 

Over alle zaken wordt op vrijdag regelmatig overleg gevoerd met de actieve leden. 

 

Om goed contact met de werkgroepen te blijven houden, gingen we over tot bijeenkomsten met de 

coördinators van de werkgroepen, om ervaringen uit te wisselen, een keer in de twee maanden,  en zoals 

het nu uitziet, had ieder daar een goed gevoel bij. 

 

Genoemd moet ook worden de Natuurwerkdag op 5 november waar we weer van de partij waren 

…….. en op het eind van het jaar  

 

 

 

de gezellige kerstbrunch met de vrijwilligers. 

 

 

 

 

 

 

 

Leden.  De afgelopen jaren is het ledenaantal langzaam gedaald. Een van onze ambities voor de 

toekomst is om weer leden te winnen. Een voorname reden voor afmelding is ziekte, ouderdom 

en overlijden. Er waren in totaal  11 afmeldingen en  7 aanmeldingen. 

 

Jaarverslag paddentrek 2022  

De paddentrek 2022 startte op 11 februari met het opzetten van de faunaschermen langs de 

Mensheggerweg. De twee daarop volgende 

weken werden de schermen op de andere 

locaties (Rouenhof, Overstehofweg en 

Palenbergerkerkpad) gezet en de routes 

voorzien van dranghekken, verkeersborden en 

informatieborden zodat op alle vier locaties de 

padden veilig naar hun voortplantingswateren 

konden worden overgezet.  

 

Tevens werden aan de Mensheggerweg door de 

gemeente weer de digitale snelheidsborden ter 

beschikking gesteld en opgehangen. De 

schermen zijn geplaatst met deze keer een fiks 



aantal, zoals altijd, gemotiveerde 

vrijwilligers van het IVN.  

Op 23 februari werden de eerste 

padden gespot en veilig de weg 

overgezet maar het bleef 

aanvankelijk erg rustig met 18 

enkele stuks op een paar avonden. 

Vanaf 11 maart sloeg het weer om 

en begon het echt te lopen. 

Na zeven en een halve week op 17 

april waren er nog maar enkele 

stuks te vinden en is er besloten de paddentrek af te sluiten. Inmiddels waren er 7108 

padden kikkers en salamanders overgezet door de vrijwilligers van de paddengroep die voor 

een groot deel ook bestaat uit niet IVN-ers en kunnen we spreken van een prima 

overzetactie. Zoveel dieren hebben we niet eerder overgezet. Gelukkig hebben we dit jaar 

ook niet zoals de afgelopen twee jaar te maken gehad met een avondklok of andere covid 

maatregelen en dat maakte het werken wel een stuk makkelijker. Beetje een domper was 

wel dat we dit jaar te maken kregen met waarschijnlijk zieke dieren. Bij slot Schaesberg werd 

een beest met waarschijnlijk het Rana virus gevonden en langs de Mensheggerweg werden 

kikkers aangetroffen met waarschijnlijk een Herpes infectie. In beide gevallen zijn samples 

opgestuurd naar de Ravon maar bij het schrijven van dit verslag is er nog geen uitslag 

binnen. Gelukkig konden we de paddentrek dit jaar weer afsluiten met een gezellige avond 

op 20 mei. Deze werd met 24 personen goed bezocht en er werd veel gelachen en onderling 

uitgewisseld onder het genot van koffie, thee, vlaai, en een drankje. Als afsluiting kreeg 

iedereen aan het eind nog een verrassing mee. Rest mij nog alle vrijwilligers, de gemeente, 

en iedereen die heeft bijgedragen aan deze succesvolle paddentrek te bedanken voor hun 

inzet. 

 Annie Boekestein en Fon Wachelder, coördinators Paddenwerkgroep 

 

Jaarverslag wandelwerkgroep 2022 

Na de coronajaren waarin weinig mogelijk was, alhoewel wandelen een mooie mogelijkheid 

bleef, konden we in 2022 weer SAMEN gaan wandelen.  

De eerste wandeling was in maart, in de hoop dat het dan kon!  

En ja het kon en mocht weer.  

Om die reden bleven we ook nog dicht bij huis, zodat iedereen op eigen gelegenheid naar 

het vertrekpunt kon komen. Vanaf de Heihof startten we met een grote groep 

wandelliefhebbers, blij dat het weer kon! 

In april wandelden we vanuit Palemig door een omgeving dicht bij huis en zeer verrassend. 



Daarna konden we ook weer wat verder weg, in mei  was er een mooie wandeling vanuit 

kasteel Elsloo, die zeer goed verliep. 

Juni, traditioneel op de langste dag, 

startten we bij de Watertoren in 

Rimburg, weer een mooie en goed 

bezochte wandeling.  

 

Een hapje en een drankje na een 

van onze wandelingen, Fon met 

onze trouwste wandelaar Hein 

Smeets.>>>>>>>>>> 

 

 

In juli liepen we een wandeling vanuit Meerssen, steile hellingen, mooi bos, een bijzondere 

dag.  

Augustus was weer dichtbij huis, Vanaf het kerkhof in Eygelshoven zochten we de Grote 

Boslocatie op, een nieuw stuk bos in de eigen omgeving. 

In september was een mooie wandeling vanuit Schinveld, de schansen werden daarbij onder 

het licht gebracht en een bezoek aan Nonke Buschke maakt het compleet. 

Oktober wandelden we vanuit Houthem een mooie route in herfstkleuren!  

Ook in november was er weer een wandeling vanuit Schinveld, een andere kant uit en ook 

weer zeer de moeite waard.  

In december bleven we weer dicht bij huis, een fijne, mooie wandeling over de 

Brunssummerheide, altijd de moeite van een bezoek waard. 

Al met al was het een mooi jaar, met fijne wandelingen dicht bij huis en iets verder af. 

Daarmee blijft bewezen dat je eigen omgeving volop mogelijkheden biedt om te gaan 

wandelen! 

Wanneer je er zin in hebt om een 

handje mee te helpen bij het 

voorbereiden van wandelingen meld 

dat dan bij een van ons! 

Marianne Slangen Coördinator Wandelwerkgroep 

 

 



Jaarverslag Jeugdwerkgroep 2022 
De Jeugdwerkgroep bestaat uit de leden Annie Boekestijn, Henny Esser, Finy Hofhuis, Mia 

Geraets en de coördinator Wim de Kan. 

De volgende activiteiten werden georganiseerd in het afgelopen jaar. 

In januari werden bij kleuters van Basisschool ‘t Valder door ons activiteiten m.b.t. vogels 

georganiseerd. We noemden het kennismakingen met vogels. In twee activiteiten. 

Eerst mochten de kindertjes zich uitleven op de speelplaats door al wapperend met de 

armen te "vliegen" onder het rennen. 

Ze konden opgezette vogels van dichtbij observeren en bevoelen, cq aaien. Ook kregen 

onderdelen als snavel, vleugels en staart aandacht. 

Het geluid van het koolmeesje werd beluisterd. 

We gaven adviezen over het 

plaatsen van nestkastjes en 

verkochten ook een nestkastje. 

Al met al was het een succes en 

werd er om herhaling gevraagd 

voor 2023. 

 

Een kennismaking met padden 

werd door Fon verzorgd. 

 

 

In april  organiseerden we weer met Scouting St. Tarcisius (bevers, welpen, leiding en 

ouders) een zaaidag in het kader van het Blije Bijen project op de heuvel in de Voort. Tussen 

de overgebleven planten werd eerst de aarde losgemaakt en daarna ingezaaid met inlands 

zaad.  

 

 

Wethouder Bart Smeets was 

aanwezig om de aftrap te geven 

op Zaaidag. 

 

 

 

 

 



Daarna naar ons home om onze natuurtuin met poelen te verkennen.  

Helaas waren nog geen kikkervisjes aanwezig en werd afgesproken om later de aanwezige 

dikkopjes te observeren. Dit is door omstandigheden niet meer gelukt en houden ze te goed 

voor 2023. 

 

 

 

In oktober waren de kriebelbeestjes in de bodem van 

ons terrein aan de beurt.>>>>>>>>>>> 

Een verslag hierover is eerder  in de Info geplaatst. 

 

 

 

 

In december gingen we met Scouting Pius XII over 

beleid nestkastjes en tevens evalueerden we het ophangen van nestkastjes door de scouts 

zelf. 

Mogelijk gaat de Scouting de nestkastjes in het Kapellerbos monitoren vanaf 2023.  

Wim de Kan, coördinator Jeugdwerkgroep 

 

Terreinwerkgroep jaarverslag 2022 

 
De terreinwerkgroep bestaat uit de IVN-leden Karel, 

Andree, Jos die het terrein voornamelijk beheren en 

Fon, die het poelgedeelte beheert. 

Als er werkzaamheden zijn, zoals jonge eiken 

verwijderen springen alle collega’s bij. In de zomer 

kwamen er meerdere jonge eiken te voorschijn, 

vooral de Amerikaanse eik. Deze  moesten 

verwijderd worden.  

 

 

Als er reparatie werkzaamheden waren of er moest 

iets gemaakt worden, dan werd collega Pierre 

gevraagd voor assistentie en maakten wij het samen 

zoals wij het wilden.  



De poelen werden in het voorjaar 

schoon gemaakt voor de zomer. 

Medio mei kwamen de jonge 

kikkertjes tevoorschijn wat een 

prachtig resultaat was. In de oude 

poel waren diversen salamanders, 

kikkers en padden te bewonderen.  

Ook het bloeiseizoen was mooi en 

er komen steeds nog nieuwe 

bloemen en planten bij op het terrein.  

Er is in 2022 een nieuwe compost bak gemaakt waarin alle restanten van planten, bladeren 

en takjes gedeponeerd worden zodat deze daar kunnen vergaan en weer gebruikt kunnen 

worden als voedingsbron voor bloemen en planten.  

Ook zijn er enkele vaten watervoorraad gestationeerd op het terrein en tegen het gebouw, 

waarin het regenwater wordt opgevangen. Dit gebruiken wij weer voor de jonge plantjes.  

Dan hebben wij nog het houtgedeelte op het terrein waar wij gezaagde bomen van SBL en 

de Gemeente Landgraaf laten deponeren, die wij later in het jaar weer verwerkt hebben tot 

stookhout. Dit werd verkocht aan bewoners uit de gemeente en omstreken. Op het einde 

van 2022 werden wij overstelpt met hout, voornamelijk door SBL en de Gemeente 

Landgraaf.           

Ook hadden wij in 2022 een minder leuk voorval, tijdens een hoosbui gepaard gaand met 

storm was er een kastanjeboom omgewaaid en op het hekwerk terecht gekomen. De boom 

werd kort gezaagd en het hekwerk is weer gerepareerd door de gemeente Landgraaf.  

 

Jos Aerts, coördinator terreinwerkgroep 

 

Vogelwerkgroep Jaarverslag 2022 
 

De Vogelwerkgroep bestaat (min of meer) uit de groep: 

Wim, Annie, Wiel, Karel, Henny, Pierre, Lisette, Jos, Crit, 

Math en Ludo. We zijn blij met een grote groep actieve 

leden met belangstelling voor vogels. De een is wat meer 

met productie en reparatie bezig en de ander met de 

administratie. Ieder doet wat hij/zij kan en leuk vindt. 

Het hele jaar (behalve in de broedseizoen) zijn we actief 

met de controle en schoonmaak van o.a. de 265 

mezenkasten.  

Helaas hebben Albert en Harry daar niet meer aan willen 

en kunnen deelnemen. Daarnaast zijn met hulp van 

Pierre, Wim, Jan en Joël enkele Steenuilenkasten het laatste nestkastje van het seizoen 



geplaatst en oude door o.a. Karel weer teruggevonden in de bossen van Landgraaf.  

Bovendien is een Torenvalk kast gemaakt en met hulp van Fon opgehangen. Pierre heeft 

voorgedaan hoe je kasten moet maken en repareren en hoe je een Bosuilenkast moet 

schoonmaken.   In het voorjaar werken alle leden van de Vogelwerkgroep aan het overzetten 

van Padden. En ook op andere momenten is er aandacht nodig voor   andere zaken, die wel 

met de natuur of IVN te maken   hebben, maar wat minder met vogels.  

De opgezette vogels zijn twee keer gebruikt voor een activiteit bij de Kinderdagopvang. De 

afwisseling maakt De Oude Landgraaf juist een leuke vereniging. 

De samenwerking met IVN Ubach over Worms loopt prima, denkend aan de 

gemeenschappelijke excursies met Frans Verlaan, én de gezamenlijke avond over de Steenuil 

verzorgd met Geco Visscher van de Vogelwacht. Ook voor 2023 staan een drietal 

vogelwandelingen met Frans op de planning. 

 

Vanaf najaar 2022 verzorgt Ludo vanuit zijn rol als cursusleider Vogelwacht Limburg een 

Basiscursus Herkennen van Vogels. De aanmelding van 12 deelnemers is verlopen via de 

website van de Vogelwacht. Vanuit IVN De Landgraaf doen mee: Karel, Crit en Henny; maar 

ook Joël van Ubach over Worms is een vaste deelnemer. Naast de theorie op dinsdagavond 

is er maandelijks een vogelexcursie.  

 

In 2022 leek het wel alsof alleen de Koolmees bescherming nodig had. Maar in 2023 gaan we 

meer aandacht vragen voor de controle van de roofvogelkasten zoals: Steenuil, Bosuil, 

Torenvalk. IVN De Oude Landgraaf heeft ook nog andere oude kasten in de collectie. Die 

worden opgepoetst en geplaats in het Eijkhagenbos, waar er helaas een flink aantal 

Koolmeeskasten zijn verdwenen. We hebben bovendien de kasten voor Mussen, Gierzwaluw 

en Vleermuizen van Heemwonen in onderhoud. Al met al meer werk dan dat we met ons 

groepje aankunnen.  

 

De samenwerking met Scouting Pius XII en Tarcisius is in 2022 verder versterkt door 

gezamenlijk iets te doen aan vogelbescherming. Begin 2023 zijn de braakballen van de Bosuil 

onderzocht. Dat leverde veel enthousiaste reacties op. De nog overgebleven braakballen 

zullen in de vogelcursus verder worden gebruikt. In 2023 zal worden bekeken of het 

verzorgen van bijvoorbeeld Kapellerbos samen met de Scouts kan worden gedaan, waardoor 

jong en oud van elkaar kunnen leren.   

 
Ludo Kockelkorn, coördinator Vogelwerkgroep 

 

MEER INFORMATIE VIND JE OP ONZE WEBSITE: 

www.ivn.nl/afdeling/de-oude-landgraaf 
 

 

 

http://www.ivn.nl/


 


